
 

 

 
 
 
 
Nr. 3/2024 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 12 noiembrie 2024, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 14 membri, lipsind: d-na 
Ambrus Fruzsina, dl. Debreczeni László, d-na Jancsó Éva, d-na Kovács Kriszta, d-na 
Magyarosi Imola-Piroska, dl. Tischler Ferenc, dl. Zsigmond József. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. 
b din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare, prin Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 1221/2024. 
Ședința se desfășoară în sala de ședință a consiliului local. 
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: dl. Antal Árpád-András primarul municipiului 
Sfântu Gheorghe, d-na Sztakics Éva-Judit și dl. Toth - Birtan Csaba viceprimarii 
municipiului Sfântu Gheorghe și d-na Kulcsár Tünde-Ildikó, secretarul general al 
municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Bună ziua. Salut cu 
drag pe toată lumea la ședința extraordinară din data de 12 noiembrie. Vă rog să porniți 
aparatele de vot, să vedem o prezență. Suntem prezenți 14. Judecătoria a validat mandatul 
de consilier al colegului nostru, dl. Csutak Tamás. O să și citesc: (lb.r.): Pentru aceste 
motive, în numele legii dispune Judecătoria: Admite cererea formulată de petenta UAT 
Sfântu Gheorghe, județul Covasna - prin secretar general. Validează mandatul supleantului 
Csutak Tamás - UNIUNEA DEMOCRATĂ MAGHIARĂ DIN ROMÂNIA, înscris în lista 
supleanților pentru funcția de consilier local în cadrul Consiliului Local al Municipiului 
Sfântu Gheorghe, județul Covasna. Prezenta încheiere se comunică de îndată Prefectului 
Județului Covasna și secretarului general al municipiului Sfântu Gheorghe, județul 
Covasna. Cu drept de apel în termen de 3 zile de la comunicare pentru cei interesați. 
Cererea de apel se va depune la Judecătoria Sfântu Gheorghe. Pronunțată astăzi, 
01.11.2024, prin punerea soluției la dispoziția părților prin mijlocirea grefei instanței. 
(lb.m.): „Astfel îl rog pe colegul nostru Csutak Tamás să vină aici și să depună jurământul. 
 Domnul consilier CSUTAK TAMÁS (lb.m./lb.r.): „Jur să respect Constituţia şi 
legile ţării şi să fac, cu bună-credinţă, tot ceea ce stă în puterile şi priceperea mea pentru 
binele locuitorilor municipiului Sfântu Gheorghe. Aşa să îmi ajute Dumnezeu!” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos 
și începem ședința cu 14 consilieri locali prezenți. Înainte de a intra în dezbaterea ordinii 
de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind 
Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care 
au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii 
consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l 
au în problema respectivă. D-na viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Nu știu sigur, că aș fi în 
conflict de interese, dar din prudență nu voi participa la puntele 7, 16, 18 și D1. 



 

 

Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Bine. Mulțumim 
frumos.” 
 Doamna consilier BARTA SZENDE (lb.m.): „Mă scuzați. La punctul D1 mă voi 
abține.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Bine. La D1. În 
legătură cu Ordinea de zi are cineva observații? Dl. primar.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Deja 
sunt persoane care se abțin la punctul D1, atunci să aprobăm și Ordinea de zi. Punctul D1 
se referă la aprobarea rectificării bugetului general al municipiului. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Prima dată să votăm luarea pe Ordinea de zi a punctului D1. După care votăm Ordinea de 
zi și apoi trecem la discutarea acestuia. Cine este de acord cu introducerea punctului D1 pe 
Ordinea de zi?”  
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate. 
 „Acum să votăm Ordinea de zi. Cine este de acord cu Ordinea de zi, cea 
completată?”  
 Se votează cu 13 pentru, 1 consilier se abține (Barta Szende). 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe la data de 30.09.2024. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Până la 
data de 30 septembrie pe partea de venituri am încasat din bugetul preconizat, suma de 
161.289.902 lei, reprezentând 45,29%. La partea de cheltuieli au fost efectuate cheltuieli în 
sumă de 179.207.133 lei. Veniturile proprii ale instituțiilor de învățământ sunt în sumă de 
3.675.914 lei. Instituțiile culturale au realizat venituri proprii în sumă de 2.344.608 lei din 
organizarea evenimentelor. Totodată am primit suma de 1.132.162 lei de la diverse 
organizații, instituții de pe peste graniță. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Aveți întrebări, luări de cuvânt? Dacă nu sunt, vă rog să votați. Cine este de acord cu 
proiectul de hotărâre nr. 1? 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 451/2024. 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea achitării 
cotizației de membru a municipiului Sfântu Gheorghe către Asociația de Dezvoltare 
Intercomunitară ”ECO SEPSI”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Cum 
deja se putea citi în presă, au sosit o parte la Sfântu Gheorghe, deci 23 de bucăți din 100 
insule ecologice digitalizate pentru colectarea deșeurilor. Datorită faptului că acestea au 
fost cumpărate de către Ministerul Mediului, sunt doar monolingve și nu reflectă 
componența locuitorilor din Sfântu Gheorghe, dorim să corectăm acest lucru cu ajutorul 
”ECO SEPSI” și Adunarea generală a asociaților propune majorarea cotizației cu suma de 
80.000 lei pe acest an, pe care l-am folosi pentru acoperirea cheltuielilor legat de 
inscripționarea bilingvă.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Aveți întrebări, luări de cuvânt? Dacă nu sunt, menționez faptul că comisiile de specialitate 
au avizat favorabil, ca și pe cea dinainte, care am omis să spun. Vă rog să votăm depre 
proiectul de hotărâre nr. 2. Cine este de acord? 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 452/2024. 



 

 

 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
transmiterii dreptului de folosinţă gratuită în favoarea Societății Națională de Cruce Roșie 
– Filiala Județeană Covasna, asupra unui spațiu din imobilul situat în str. Kós Károly nr. 
21. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Cruce Roșie a solicitat 
transmiterea dreptului de folosinţă gratuită a unui spațiu din imobilul situat în str. Kós 
Károly, în scopul de a realiza activități cu caracter umanitar. Propunem spre aprobare.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Aveți întrebări, luări de cuvânt? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate au avizat favorabil. 
Vă rog să votăm. Cine este de acord cu proiectul de hotărâre nr. 3? 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 453/2024. 
 PUNCTUL IV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ SRL pe anul 2024. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Cu acordul dumneavoastră 
aș prezenta punctele 4, 5, 6, 7 și 8 împreună. Cele 5 societăți, care aparțin municipiului 
propun modificarea bugetului de venituri şi cheltuieli luând în considerare dezvoltarea 
activităților și modificarea diferitelor tarife, pentru a se putea adapta la nevoile zilnice. 
Astfel Sepsi Út-Építő SRL pe anul 2024 calculează un venit de 5.723.000 lei și cheltuieli 
în sumă de 5.232.800 lei, astfel planifică un profit brut de 490.200 lei. Sepsi Protekt SA 
preconizează un venit de 1.055.000 lei, cheltuieli în sumă de 1.051.000, și ca urmare un 
rezultat brut de 4.000 lei. Societatea Multi-Trans Rt. prevede venituri în sumă de 7.927.000 lei, 
cheltuieli în sumă de 7.451.000 lei, și prevede un rezultat brut de 476.000 lei. Sepsi Rekreatív 
SA prevede venituri în simă de 11.273.000 lei, cheltuieli 11.262.000 lei și prevede un rezultat 
brut de 11.000 lei. Iar ultima este Sepsiipar SRL, care prevede venituri în sumă de 2.934.000 
lei, cheltuieli de 2.392.000 lei și prevede un rezultat brut de 542.000 lei.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Aveți întrebări, luări de cuvânt în legătură cu oricare? Dacă nu sunt, comisiile de 
specialitate au avizat favorabil. La punctul 7 a fost o abținere. Vă rog să votăm. Cine este 
de acord cu proiectul de hotărâre nr. 4? 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 454/2024. 
 PUNCTUL V de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSI PROTEKT SA pe anul 2024. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 455/2024. 
 PUNCTUL VI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării bugetului de venituri şi cheltuieli al MULTI-TRANS SA pe anul 2024. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 456/2024. 
 PUNCTUL VII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSI REKREATÍV SA pe anul 2024. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Se votează cu 13 pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Sztakics 
Éva-Judit), HOTĂRÂREA NR. 457/2024. 
 PUNCTUL VIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSIIPAR SRL pe anul 2024. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 458/2024. 



 

 

 PUNCTUL IX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea noii durate 
de implementare și a cheltuielilor estimate aferente finalizării proiectului „Extinderea rețelei de 
alimentare cu apă potabilă și de canalizare menajeră în zonele marginalizate ale cartierului 
Őrkő”, cod SMIS 127513, finanțat în cadrul Programului Operațional Regional 2014-2020. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „După cum am mai făcut și 
în ședința anterioară, am modificat durata de implementare la unele investiții finanțate în 
cadrul Programului Operațional Regional 2014-2020, deoarece finanțatorul a modificat la 
aceste posibilități. Acum este vorba de 3 investiții, din care 2 eu le voi prezenta. În primul caz 
este vorba de extinderea rețelei de alimentare cu apă potabilă și de canalizare menajeră în 
zonele marginalizate ale cartierului Őrkő, se poate cheltui finanțarea reeșalonată până la 2024, 
acordat prin Programului Operațional Regional, însă lucrările se pot amâna până la sfârșitul 
anului 2025, însă în 2025 trebuie să acoperim cheltuielile din bugetul propriu. Investiția este 
realizat în proporție de 57%, ca valoare, iar valoarea estimată pe care putem să o transferăm pe 
anul 2025 este în sumă de 968.447 lei plus 30.490 lei cheltuieli, care nu neapărat este 
destinat lucrărilor, ci pentru alte cheltuielile legate de acesta. Deoarece până la sfârșitul 
anului constructorul poate emite facturi, acestea sunt doar sume estimative, ci nu cele 
finale. La finalul anului o să iasă la iveală suma finală, care se va trasfera pe anul 2025.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Aveți întrebări, luări de cuvânt? Dacă nu sunt, vă rog să votăm. Cine este de acord cu 
proiectul de hotărâre?” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 459/2024. 
 PUNCTUL X de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea noii durate 
de implementare și a cheltuielilor estimate aferente finalizării proiectului „Amenajare 
parc–Cartierul Ciucului”, cod SMIS 127509, finanțat în cadrul Programului Operațional 
Regional 2014-2020. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Avem situație 
asemănătoare și în cazul parcului din Cartierul Ciucului, aici stadiul fizic realizat este 
aproximativ 78%, suma care ar trebui transferat este de 343.020,66 lei+TVA. Teoretic 
există o șansă să fie finalizată o parte a lucrărilor și atunci va trebui să alocăm mai puțin 
anul viitor din bugetul municipiului.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Comisiile de 
specialitate au avizat favorabil. Aveți întrebări, luări de cuvânt în legătură cu proiectul de 
hotărâre? Dacă nu sunt, vă rog să votăm. Cine este de acord cu proiectul de hotărâre nr. 
10?” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 460/2024. 
 PUNCTUL XI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea noii 
durate de implementare și a cheltuielilor estimate aferente finalizării proiectului „Creșterea 
calității arhitectural-ambientale, reabilitare termică la Grădinița cu program prelungit 
”Gulliver”, str. Dealului nr. 24”, cod SMIS117734, finanțat în cadrul Programului 
Operațional Regional 2014-2020. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Deși 
investiția la Grădinița”Gulliver” este finalizat în proporție de 99%, ISU a avut observații 
privind aspectele legate de siguranța împotriva incendiilor, pentru care va fi elaborat un 
studiu și datorită faptului, că mai durează recepția lucrărilor, de aceea propunem amânarea 
datei până la finalul anului 2025.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Comisiile de 
specialitate au avizat favorabil. Aveți întrebări, luări de cuvânt? Dacă nu sunt, vă rog să 
votăm. Cine este de acord cu proiectul de hotărâre nr. 11?” 



 

 

 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 461/2024. 
 PUNCTUL XII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării și completării HCL nr. 377/2019 privind reorganizarea Direcţiei de Asistenţă 
Socială Sfântu Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Sztakics Éva-
Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Evaluăm anual 
beneficiarii centrului social, în acest sens am actualizat puțin criteriile și punctajul, lucru 
care este inclus în proiectul de hotărâre, respectiv a trebuit să actualizăm componența 
comisiei și a trebuit să desemnăm două consilieri. După ce ne-am consultat cu Comisia 
socială am propune pe consilierii locali Jancsó Éva și Tischler Ferenc pentru această 
evaluare. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Va fi vot secret. Rugăm pe toată lumea să intrați acolo și să votați. Numărăm voturile. Am 
aprobat cu 14 voturi pentru numirea d-nei Jancsó Éva și a domnului Tischler Ferenc în 
comisia respectivă. Să votăm despre proiectul de hotărâre, dacă nu sunt întrebări, luări de 
cuvânt. Nu sunt. Cine este de acord cu proiectul de hotărâre nr. 12?” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 462/2024. 
 PUNCTUL XIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Listei 
de prioritate cu solicitanții care au depus cereri pentru locuințe sociale în municipiul Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Colegii au încercat să 
actualizeze lista de prioritate cu solicitanții care au depus cereri pentru locuințe sociale. 
Din cele 27 de dosare depuse 15 au fost eligibili, pe care i-au prioritizat conform 
punctajului obținut. Acest lucru conține acest proiect de hotărâre.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Sunt întrebări, luări de cuvânt. Comisiile de specialitate au avizat favorabil. Cine este de 
acord cu proiectul de hotărâre nr. 13?” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 463/2024. 
 PUNCTUL XIV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării HCL nr. 184/2009 privind instituirea programului de sprijinire a tinerilor în 
municipiul Sfântu Gheorghe “BURSELE SFÂNTU GHEORGHE”, cu modificările şi 
completările ulterioare. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Și anul acesta am anunța 
“BURSELE SFÂNTU GHEORGHE”, conform căruia 5 elevi din anii terminali, fiecare ar 
primi o bursă o dată, în valoare de 5000 de lei. Documentația ar trebui depusă până la 06 
decembrie și am propus actualizarea comisiei de evaluare, din care vor face parte eu 
personal, ca viceprimar, Barabas Andrea, Zsigmond József, Magyarosi Imola-Piroska, 
Kiss-Bartha Annamária, Buslig Kincső și Kovács Kriszta, respectiv trebuie numit o 
comisie de rezolvare a contestaţiilor, din care va face parte: Keresztes László, József 
Álmos-Zoltán și Hengán Hajnal. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Și aici trebuie să votăm secret. Rugăm colegii, ca și anterior să se ducă în cabine și să 
voteze. Am numărat și acestea. Și în cazul punctului 14 fiecare nominalizat a primit 14 
voturi pentru. Sunt întrebări, luări de cuvânt. Comisiile de specialitate au avizat favorabil. 
Dacă nu sunt întrebări, luări de cuvânt, să votăm. Cine este de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 14?” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 464/2024. 
 PUNCTUL XV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 



 

 

modificării și completării HCL nr. 400/2024 pentru modificarea și completarea HCL nr. 
95/2020 privind aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare al Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, și organizarea comisiilor de specialitate ale 
Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, cu modificările și completările 
ulterioare. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În titlul 
extrem de complicat este vorba de fapt de comisiile de specialitate. S-au constituit 
comisiile de specialitate, însă deoarece 2 consilieri locali au depus mai târziu jurământul, 
de aceea acum vom completa aceste comisii de specialitate. În comisia economică își va 
desfășura activitatea dl. consilier local Csutak Tamás. În comisia pentru sănătate, protecţie 
socială dl. consilier local Tischler Ferenc. În comisia juridică dl. consilier local Tischler 
Ferenc. În comisia pentru sport, stil de viață și digitalizare dl. consilier local Csutak Tamás. 
Nu trebuie să votați secret. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Sunt întrebări, luări de cuvânt. Comisiile de specialitate au avizat favorabil. Să votăm. Cine 
este de acord cu proiectul de hotărâre nr. 15?” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 465/2024. 
 PUNCTUL XVI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încheierii unui contract de asociere între municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local 
al Municipiului Sfântu Gheorghe și Social Inclusion Development Expertise SRL în 
vederea organizării evenimentului TEDxSepsi 2024 în municipiul Sfântu Gheorghe, în 
data de 07 decembrie 2024. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Anul 
acesta evenimentul TEDxSepsi va fi organizat în data de 07 decembrie. Municipalitatea va 
asigura vorbitorilor locali și internaționali oportunitate de a-și împărtăși ideile și poveștile 
inspiraționale cu publicul. Bugetul total al evenimentului este de 171.050 lei, din care 
resurse alocate de municipiul Sfântu Gheorghe este de 80.000 lei. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Cu o abținere comisiile de specialitate au avizat favorabil. Sunt întrebări, luări de cuvânt, 
dacă nu, să votăm. Cine este de acord cu proiectul de hotărâre nr. 16?” 
 Se votează cu 13 pentru, 1 consilier nu participă lșa deloberare și la vot (Sztakics 
Éva-Judit), HOTĂRÂREA NR. 466/2024. 
 PUNCTUL XVII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind privind aprobarea 
încheierii unui contract de asociere între municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local 
al Municipiului Sfântu Gheorghe și Asociaţia Despărțământul Covasna-Harghita al 
ASTREI în vederea organizării evenimentului artistic „Glasul Unirii în inima României” 
ediția a V-a, dedicat zilei de 1 Decembrie - Ziua Națională a României. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Bugetul 
eevenimentului este de 63.200 lei, din care resurse alocate de municipiul Sfântu Gheorghe 
este în sumă de 55.200 lei. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Sunt întrebări, luări de cuvânt, dacă nu, să votăm. Cine este de acord cu proiectul de 
hotărâre?” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 467/2024. 
 PUNCTUL XVIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
asocierii între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, Federația Română de Hochei pe Gheață și Sepsi Rekreatív SA în vederea 



 

 

organizării Campionatului Mondial de Hochei pe Gheață, Divizia I – Grupa A, în 
municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În 
perioada 27 aprilie și 3 mai 2025 vom organiza la Arena Sepsi din Sfântu Gheorghe 
Campionatul Mondial de Hochei pe Gheață, Divizia I – Grupa A, la care vor participa 
următoarele echipe din: Marea Britanie, Polonia, Italia, Japonia, Ucraina și România. 
Bugetul campionatului este în sumă de 2.590.906 lei, din care resurse alocate de Federația 
Română de Hochei pe Gheață este de 640.000 lei, din bugetul local al municipiului Sfântu 
Gheorghe se va aloca suma de 1.350.000 lei, totodată Sepsi Rekreatív SA din bugetul local 
al municipiului Sfântu Gheorghe va aloca suma de 600.906 lei pentru a pregăti Arena 
pentru organizarea evenimentului. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate au avizat favorabil. Sunt întrebări, luări de cuvânt, dacă nu, să 
votăm. Cine este de acord cu proiectul de hotărâre nr. 18?” 
 Se votează cu 13 pentru, 1 consilier nu participă lșa deloberare și la vot (Sztakics 
Éva-Judit), HOTĂRÂREA NR. 468/2024. 
 PUNCTUL IX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind desemnarea 
reprezentanţilor municipiului Sfântu Gheorghe în consiliile de administrație ale instituţiilor 
de cultură aflate sub autoritatea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. 
Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Trebuie să numim din 
partea consiliului local câte un reprezentant în consiliile de administrație al Teatrului 
”Tamási Áron” și al Teatrului ”Andrei Mureșanu”. La Teatrul ”Tamási Áron” eu aș 
participa la lucrările consiliului de administrație, iar la Teatrul ”Andrei Mureșanu” 
președintele comisiei culturale, d-na Barabás Andrea.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Sunt întrebări, luări de cuvânt, dacă nu, și acum, ca anterior vot secret. Rugăm colegii să se 
ducă în cabine. Și în acest caz fiecare desemnat a primit 14 voturi pentru. Am acceptat 
numirea lor. Să votăm despre proiectul de hotărâre. Cine este de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 19?” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 469/2024. 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
rectificării bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2024. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Rectificăm bugetul municipiului în sumă totală de 53.820.000 lei, mai exact cu această 
sumă diminuăm veniturile planificate. Principalul motiv este faptul că în cazul a diferitelor 
investiții multianuale, la diverse capitole aprobate pentru acest an vor fi realizate în anul, 
sau în anii urători. Suma de 53.820.000 lei se copune pe de o parte din majorarea bugetului 
cu suma de 4.382.000 lei, care provine din fondul de rezervă a guvernului, iar cu suma de 
58.202.000 lei diminuăm programele finanțate în cadrul: Programului Național de Investiții 
”Anghel Saligny”, Programului Națonal de Redresare și de Reziliență și din fondurile 
europene. Deci nu vorbim despre sume pierdute, ci de sume regrupate. Pe partea de 
cheltuieli voi enumera sumele mai importante: cu suma de 1.216.920 lei se modifcă 
bugetul Direcției de Asitență Socială. Se diminuează bugetul Teatrului ”Tamási Áron” cu 
suma de 2.750.000. Diminuăm cu suma de 1.884.700 lei palta pentru rată și rabursare 
împrumut, deoarece am făcut un împrumutat o sumă mai mică decât am preconizat. 
Alocăm suma de 1.584.000 lei pentru finanțarea programelor sportive și culturale. Se 



 

 

diminuează bugetul Poliției Locale cu suma de 148.000 lei. Alocăm suma de 317.700 lei 
pentru închiriere instalații de lumini pentru sărbătoririle de iarnă. Alocăm suma de 230.000 
lei pentru plata serviciilor cu administrare a pădurilor. Alocăm suma de 1.000.000 lei 
pentru sprijinirea funcționării Sepsi Rekreatív SA. Se modifică cu 1.000.000 lei suma 
alocată pentru programul de minimis în vederea sprijinirii IMM-urilor. Alocăm suma de 
280.000 lei pentru plata cotizației Asociației de Dezvoltare Intercomunitară Eco Sepsi și 
Asociației Vadon. Alocăm suma de 849.360 lei pentru plata serviciilor de salubrizare a 
orașului. Alocăm suma de 1.500.000 lei pentru întreținere și reparații drumuri și trotuare. 
Totodată am făcut niște regrupări la diferite investiții. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Sunt întrebări, luări de cuvânt? Comisiile de specialitate au avizat favorabil proiectul de 
hotărâre. Dacă nu sunt întrebări, intervenții, să votăm despre proiectul de hotărâre D1. 
 Se votează cu 12 pentru, 1 consilier se abține (d-na Barta Szende) 1 consilier nu 
participă la deliberare și la vot (Sztakics Éva-Judit), HOTĂRÂREA NR. 470/2024. 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezență.” 
 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 28 noiembrie 2024. 
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